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مدیرکل راه و شهرسازی همدان:
 متقاضیان وام ودیعه مسکن می توانند 

بانک عامل تسهیلات را تغییر دهند 
مدیرمدیرکل راه و شهرســازی همدان گفت: متقاضیان تسهیلات ودیعه 
مسکن می توانند با تغییر بانک خود از تسهیلات ودیعه مسکن بهره مند شوند.
 مجید صالحی امیر افزود: افراد تحت پوشش نهاد های حمایتی می توانند با ثبت نام در سامانه 

نهضت ملی مسکن نسبت به اخذ دریافت تسهیلات ودیعه مسکن اقدام کنند.
او تصریح کرد: بانک های استان مکلف به پرداخت تسهیلات وام ودیعه مسکن با محوریت افراد 
معرفی شده توسط نهاد های حمایتی هستند.صالحی امیر همچنین تصریح کرد: افراد معرفی شده 
می توانند با مراجعه به سایت نهضت ملی مسکن نسبت به ثبت نام برای دریافت تسهیلات ودیعه 
مسکن اقدام کنند.مدیرمدیرکل راه و شهرسازی همدان گفت: این افراد می توانند با مراجعه به 
سامانه saman.mrud.ir بانک عامل خود را تغییر دهند.مجید صالحی امیر با بیان اینکه طی 
دو سال اخیر ۲۶ هزار و ۱۱۶نفر متقاضی این تسهیلات بوده اند، گفت: به تمامی متقاضیان واجد 
شرایط تسهیلات ودیعه مسکن واگذار می شود.بنابر این گزارش در سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ به 
هفت هزار و ۹۸۸ متقاضی تسهیلات به مبلغ سه هزار و ۳۵۰ میلیارد ریال، واگذار شده و هم 

اکنون ۶ هزار و ۴۹۰ متقاضی در استان حائز شرایط دریافت تسهیلات هستند.

۳۰ هزار تن ذرت علوفه ای در یزد برداشت شد
یزد- صادقی مقدم- مدیر زراعت ســازمان جهاد کشاورزی یزد با اشاره 
به پایان برداشــت ذرت علوفه ای در سال زراعی جاری گفت: ۳۰ هزار تن 

محصول از اراضی استان برداشت شد.
“یدالله جواد پور« سطح زیر کشت این محصول را ۵۰۹ هکتار بیان کرد و افزود: بیشترین سطح 
زیر کشت مربوط شهرستان خاتم و ابرکوه است.وی با اشاره به نیاز استان به علوفه برای حمایت از 
دامداری های اظهار کرد: سالانه بالغ بر یکهزار تن از علوفه سیلویی مورد نیاز واحدهای دامداری از 
این اراضی تامین می شود.جواد پورخاطرنشان کرد: برداشت ذرت علوفه ای کاملا مکانیزه بوده و 
از هر هکتار سطح زیر کشت این محصول ۶۰ تن علوفه برداشت می شود .مدیر زراعت سازمان 
جهاد کشاورزی یزد خاطر نشان کرد: در اختیار قرار دادن دانش کاشت ،داشت و برداشت توسط 
کارشناسان، توزیع کودهای یارانه دار و بذور اصلاح شده و نیز فراهم آوردن ماشین آلات کاشت 
و برداشت از جمله خدمات جهاد کشاورزی استان یزد در راستای حمایت از تولیدکنندگان است.

وی ادامه داد: افزون بر ۱۰۰ کشاورز در امر تولید محصول ذرت در استان فعالیت دارند.
ذرت علوفه ای با داشتن مواد نشاسته ای، به عنوان علف سبز در خوراک دام مورد استفاده قرار 
می  گیرد و باعث هضم بهتر غذای حیوانات می شود و هر سال، از ابتدای تیرماه کشت و مهرماه 
برداشت می شود که بخشی از آن برای خوراک دام منطقه و مقداری هم به عنوان خوراک دام 
در سایر شهرها و استان های همجواز به مصرف می رسد.مجموع اراضی قابل کشت استان یزد 
۱۷۰ هزار هکتار است که ۱۱۳ هزار و ۷۶۰ هکتار آن زیرکشت قرار دارد و از این مقدار سطح 
زیرکشت ۳۲ هزار و ۶۶۹ هکتار ) ۲۹ درصد( به کشت محصولات زراعی و بقیه به محصولات 
باغی اختصاص دارد که حدود ۷۰ هزار کشاورز، دامدار و بهره بردار در تولید محصولات کشاورزی 

، باغی ، گلخانه ای و دامی استان فعال هستند.

 دوره آموزشی مدیریت بهره وری 
در شرکت توزیع نیروی برق گلستان برگزار شد

معاون منابع انســانی شرکت توزیع نیروی برق گلستان گفت : در راستای 
ارتقای بهره وری ســرمایه انســانی ،کاهش هزینه و بهبود مستمر ، دوره 

آموزشی بمدت ۱۶۰۰ نفر ساعت در نظر گرفته شده است . 
به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق گلستان؛ابوالفضل اکبری معاون منابع انسانی 
شرکت گفت: این دوره آموزشی در سطوح معاونین، مدیران ،روسا و کارشناسان که در مجموع 
۱۰۰ نفر بوده اند که با توجه به برنامه ریزی صورت گرفته طی دو روز برگزار گردید.وی افزود 
: مدیریت بهره وری در سازمان یعنی شما کارایی و اثربخشی فعالیتهای حال حاضر سازمان را 
حفظ کنید. سپس برنامه هایی برای افزایش بهره وری تدوین نمایید.  گام بعدی برنامه ریزی، 
اجراء، هدایت و هماهنگی برنامه های بهبود بهره وری در سازمان است.شایان ذکر است این دوره 

آموزشی توسط واحد آموزش صنعت آب و برق گلستان برگزار شد.

بیش از 245 مورد ملاقات مردمی در 6 ماهه سال 14۰2 
توسط مدیرعامل گاز گلستان انجام شد

در راستای مسئولیت اجتماعی، در۶ ماهه اول سال ۱4۰2 بیش از 245 مورد 
ملاقات حضوری در حوزه مســائل گازرسانی، خدمات رسانی و سایر موارد 
مرتبط دیگر توسط علی طالبی مدیرعامل شرکت گاز استان گلستان  با مردم 

شریف استان انجام شده است.
به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان گلستان در فاصله زمانی ابتدای فروردین لغایت 
پایان شهریورماه سال جاری، تعداد ۲۴۵ مورد ملاقات حضوری مردمی با مدیرعامل گاز گلستان 
انجام شده است و مطالبات و درخواست های مردمی در حوزه های مختلف موردبررسی و پیگیری 
قرار گرفت.در این دیدارها که روزهای سه شــنبه هر هفته از ساعت ۸ صبح الی ۱۲ به صورت 
چهره به چهره انجام شــد دکتر طالبی  پس از شنود درخواست های مطرح شده مراجعین در 
بخش های مختلف گازرسانی، خدمات رسانی و موارد مرتبط دیگر، ضمن پاسخگویی مستقیم 
به مطالبات مطروحه در چارچوب قوانین و ارائه راهنمایی های لازم، درخواست هایی را که نیاز به 
بررسی بیشتر داشتند را نیز مورد پیگیری قرار می دادند.شایان ذکر است علاوه بر ملاقات مذکور، 
تعداد زیادی نیز بدون هماهنگی  قبلی در طول هر هفته با مردم و حتی با همکاران و پیمانکاران 

نیز صورت  می گرفت.

امام جمعه یزد:
طرحی ماندگار برای ازدواج آسان و آگاهانه ارائه شود

یزد- صادقی مقدم - نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه یزد با اشاره به 
اینکه فرهنگ ازدواج در کشور ما دستخوش تغییرات بسیاری شده است، گفت: 

ستاد ازدواج دانشجویی استان برای ازدواج آسان و آگاهانه طرح ارائه دهد.
آیت الله »محمدرضا ناصری« در دیدار اعضای ستاد ازدواج دانشجویی استان یزد با بیان اینکه 
دشمن در حال زمینه سازی برای از هم پاشیدن بنیان خانواده است، اظهار کرد: احترامی که در 
گذشته بین اعضای خانواده وجود داشت به ویژه احترامی که فرزندان برای والدین خود قائل بودند، 
کمرنگ شده و این موضوعی است که دشمنان نسبت به آن فرهنگ سازی کرده اند لذا باید در 
این زمینه وارد عمل شویم.وی با اشاره به این که سن ازدواج در بین جوانان افزایش پیدا کرده 
است، افزود: یکی از مواردی که در بسیاری از خانواده ها بحثی طبیعی و عادی است، تحصیلات 
است و هم پسران و دختران و هم خانواده های آنها، درس خواندن را در تقابل با ازدواج می دانند 
ضمن این که مقایسه مدرک تحصیلی دختر و پسر در آستانه ازدواج، به معضلی برای انتخاب 
همسر تبدیل شده است.امام جمعه یزد با اشاره به برخی دیگر از مسائلی که در حوزه ازدواج وجود 
دارد، بیان کرد: باید زمینه ســازی و فرهنگ سازی شود تا هر زمان موقعیت ازدواج پیش آمد، 
تحصیلات و شغل و غیره را ملاک قرار ندهند و شرایطی فراهم کنیم تا تشکیل خانواده انجام 
شود.وی عنوان کرد: باید کاری ماندگار در زمینه باورهای غلط، رسوم و سنت های بی فایده انجام 
شود تا ازدواج جوانان تسریع شود که در این زمینه باید طرح هایی آماده شود و افراد موثر در امر 
ازدواج و سنت های مربوط به آن، آموزش و فرهنگ سازی لازم را دریافت کنند.آیت الله ناصری 
تصریح کرد: اگر بتوانیم در کنار دانشجویان، برنامه هایی را نیز برای پدران و مادران تدارک ببنیم تا 
آنها نیز از باورهای غلط دست بردارند زیرا جوانان ما در آستانه ازدواج نیاز به راهنمایی دارند و اما در 
بسیاری از موارد می بینیم که دختران و پسران به حال خود رها شده اند.نماینده ولی فقیه در استان، 
ازدواج را در همه امور اثرگذار دانســت و گفت: ازدواج در زندگی فردی و اجتماعی افراد اثرگذار 
است.وی در مورد مشکلاتی که برای جوانان در امر ازدواج ایجاد شده است، افزود: فرهنگ سازی 
در این امر بسیار موثر است، در گذشته برخی خانواده ها قبح بسیاری برای طلاق قائل بودند اما 
امروز نه تنها آمار طلاق افزایش جدی داشته بلکه تعداد زیادی از جوانان به علت عدم توانایی در 
پرداخت دیه در زندان ها به سر می برند.آیت الله ناصری از ستاد ازدواج دانشجویی خواست تا با 

ارائه طرح های موثر، آمادگی برای ازدواج آسان، بهنگام و مومنانه را برای جوانان را ایجاد کنند

به زودی:
برخورداری 864نفر جمعیت روستایی شهرستان 

خنداب از آب شرب سالم و پایدار
اراک- خبرنگار امروز- سید محسن موسوی: مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان 
خنداب از بهرمندی دو روســتای شهرستان خنداب از آب شرب سالم و پایدار در 

آینده ای نزدیک خبر داد.
محمدرضا نعیمی با اعلام این خبر اظهار داشت: با بهره برداری از پروژه آبرسانی کمر آب در شهرستان 
خنداب ، ۲ روستا با جمعیتی بالغ بر ۸۶۴ نفر از آب شرب سالم و پایدار بهرمند خواهند شد.وی در ادامه 
افزود: در راستای اجرای طرح جهاد آبرسانی این پروژه با اعتباری بالغ بر ۱۰۰ میلیارد ریال به زودی به 
بهره برداری خواهد رسید.نعیمی با اشاره به اینکه برای بهره برداری از پروژه آبرسانی کمر آب ۳ کیلومتر 
خط انتقال آب اجرا گردیده است تصریح کرد: ساخت سه باب مخزن ذخیره آب با ظرفیت ۵۰۰ متر مکعب 
،حفر و تجهیز یک حلقه چاه آب با آبدهی ۱۰ لیتر در ثانیه و یک باب ایستگاه پمپاژ با ظرفیت ۳ لیتر بر ثانیه 
از دیگر اقداماتی است که در راستای اجرای این طرح انجام شده است.وی افزود: اجرا ۳ کیلومتر شبکه 
آب رسانی و نصب ۷۰ فقره انشعاب آب از دیگر اقداماتی است که در راستای بهرمندی مشترکین از اب 

شرب سالم و پایدار در دست اجرا می باشد و در آینده ای نزدیک وارد مدار بهره برداری خواهد شد.

اخبار کوتاه 

کرمانشــاه - الهه فرهــادی: به گفته 
مدیــرکل اقتصــاد و دارایی اســتان 
کرمانشــاه، در حال حاضــر بیش از 
۱۰ میلیون دلار سرمایه گذاری خارجی 
در کرمانشــاه در دست اجرا است که 
با بهره برداری از آنهــا برای بیش از 

۱۳5نفر اشتغالزایی خواهد شد.
محمود رشیدی اقدم با اشاره به چهار پروژه مهم 
سرمایه گذاری خارجی که در کرمانشاه در دست 

اقدام است، گفت: یکی از این پروژه ها واحد تولید ظروف پلاستیکی اسفنجی و غیر 
اسفنجی است که توسط سرمایه گذار عراقی در کرمانشاه اجرا شده و اکنون بالغ بر 

۹۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
وی ســرمایه گذاری این واحد را حدود ۲.۷ میلیون دلار برآورد کرد که در زمان 
بهره برداری برای ۳۰ نفر اشــتغالزایی خواهد داشــت و افزود:هم اکنون استقرار 
دســتگاه های خط تولید این واحد در حال انجام است و به محض دریافت پروانه 

بهره برداری با ظرفیت بالا تولید خواهد داشت.
به گفته مدیرکل اقتصاد و دارایی استان کرمانشاه، این واحد صادرات محور بوده و 

به محض شروع تولیدات آن، صادرات نیز آغاز خواهد شد.
رشیدی اقدم یکی دیگر از سرمایه گذاری های خارجی در دست اقدام در کرمانشاه 
را واحد تولید و بسته بندی دارو با سرمایه گذاری یک میلیون دلار اعلام وخاطرنشان 

کرد: روند اجرایی کارهای احداث این واحد که در 
زمان بهره برداری برای ۴۵ نفر اشتغالزایی خواهد 

داشت، در حال انجام است.
وی با بیان اینکه این واحد توسط سرمایه گذاران 
آلمانی راه اندازی می شود، تاکید کرد: این واحد در 
مرحله تخصیص زمین در شهرک صنعتی بوده و 

سپس عملیات اجرایی آن شروع می شود است.
مدیرکل اقتصاد و دارایی اســتان کرمانشــاه 
همچنین از در دست اقدام بودن احداث یک واحد 
تولید چیپس نیز خبر داد که این واحد با سرمایه گذاری عراقی ها در کرندغرب اجرایی 
خواهد شد. رشیدی اقدم سرمایه گذاری این طرح را نیز ۳.۴ میلیون دلار عنوان و 
اضافه کرد: این طرح نیز در زمان بهره برداری برای ۴۰ نفر اشتغالزایی خواهد داشت.
به گفته این مســئول، کار این واحد نیز در مرحله شروع عملیات اجرایی بوده و 

ماشین آلات خط تولید آن نیز آماده ورود به کشور است.
مدیرکل اقتصاد و دارایی استان کرمانشاه با بیان اینکه یک واحد تولید ماکارونی نیز 
با حضور سرمایه گذار انگلیسی در کرمانشاه در دست اقدام است، سرمایه گذاری این 
طرح را نیز حدود سه میلیون دلار برآورد کرد و گفت: این مجموعه در قصرشیرین 

اجرایی می شود و برای ۲۰ نفر ایجاد شغل خواهد کرد.
رشیدی اقدم گفت: این واحد نیز در مرحله تخصیص زمین بوده و ماشین آلات 

خط تولید آن نیز خریداری شده و آماده انتقال به داخل است.

شــهردار اصفهان گفــت: در برنامه 
۱4۱۰ به پنج هدف کلان رسیدیم که 
بر اساس نظرسنجی ها، هدف نخست 
آن بهبود کیفیت زیســت شهری با 
تاکید بر کاهش آلودگی ها و مخاطرات 

زیست محیطی است.
به گزارش خبرنگارما؛ علی قاسم زاده در برنامه 
رادیویی »سلام اصفهان« اظهار کرد: این روزها 
شورای اسلامی شهر و شهرداری اصفهان درگیر 

تدوین برنامه ۱۴۰۳ شهرداری است، البته مقدم بر این برنامه، برنامه هفت ساله ای 
با عنوان ۱۴۱۰ تنظیم و بر اساس مطالعات عمیق، برنامه جامعی تدوین شد که 
قرار است برش ۱۴۰۳ آن برای سال آینده باشد.او با بیان اینکه در برنامه ۱۴۱۰ 
به ۵ هدف کلان رسیدیم، افزود: بر اساس نظرسنجی ها هدف نخست که مورد 
اجماع عموم مردم و فرهیختگان بود، بهبود کیفیت زیست شهری با تاکید بر 
کاهش آلودگی ها و مخاطرات زیست محیطی است که نشان می دهد دغدغه 
مشترک و نخست مدیریت شهری مسائل زیست محیطی شهر اصفهان است.  

شهردار اصفهان تصریح کرد: اهداف خردی که ذیل هدف کلان بهبود کیفیت 
زیست شهری پیش بینی شده است، افزایش مطلوبیت و استفاده از حمل ونقل 
همگانی پاک است تا به نقطه مطلوبی برسد، همچنین در این برنامه کاهش 
آلودگی ناشی از تردد وسایل نقلیه در حلقه حفاظتی پیش بینی شده است، زیرا 

بخشی از آلودگی هوا ناشی از وسایل حمل ونقل 
درون شهری و بخشی مربوط به صنایع است.او 
با بیان اینکه هدف سوم برنامه ۱۴۱۰ مدیریت 
فضای سبز با تأکید بر عدم فشار بر منابع آبی 
موجود اســت تا بتوانیم آن را حفظ و افزایش 
دهیم و راهکارهایی نیز برای آن پیدا کرده ایم، 
خاطرنشــان کرد: از دیگر اهــداف این برنامه 
مدیریت پسماند شهر است که می تواند به حل 
مسائل زیست محیطی کمک کند، از این رو برای 
آن نیز برنامه های خوبی پیش بینی شده است که نمونه آن رونمایی از سامانه 
»اصپاک« بود.قاسم زاده گفت: ارتقای توان و پایداری زیست بوم و احیای جریان 
دائمی زاینده رود از دیگر اهداف این برنامه به شمار می رود و به همین جهت در حد 
اختیاراتی که داشتیم، پیگیری های زیادی را انجام داده ایم و در صف مطالبه گران 
قرار گرفته ایم.او تأکید کرد: توســعه و بهبود ایمنی و پدافند غیرعامل مدیریت 

بحران است که در این راستا مسائلی همچون فرونشست را پیگیری می کنیم.
شــهردار اصفهان اظهار کرد: با توجه به اینکه در حال تدوین برنامه و بودجه 
۱۴۰۳ شــهر اصفهان هدف دیگر برنامه ۱۴۱۰ اســت، از شهروندان به ویژه 
فرهیختگان درخواست می کنم که اگر پیشنهادی برای نیل به این هدف دارند، 
با پروژه ای برای ۱۴۰۳ در نظر دارند که به بهبود مسائل زیست محیطی شهر 
کمک کند، می توانند آن را از طریق سامانه ۱۳۷ شهرداری اصفهان مطرح کنند.

مدیرکل اقتصاد و دارایی استان خبرداد: شهردار اصفهان تأکید کرد:

اجرای بیش از ۱۰ میلیون دلار سرمایه گذاری خارجی در کرمانشاه بهبود کیفیت محیط زیست در اولویت اهداف کلان برنامه ۱۴۱۰

 آذربایجان شرقی - مسلمی: دوازدهمین 
رزمایش سراســری ارزیابی آماده بکاری 
مولدهای برق اضطــراری مراکز حیاتی، 
حساس و مهم حوزه شرکت توزیع نیروی 
برق تبریز همزمان با سراسر کشور برگزار 

شد.
 در آســتانه »هفته پدافنــد غیرعامل« به صورت 
متمرکز در »مرکز پایش شرکت توانیر« طی مراسمی 

به صورت ویدئو کنفرانس، با حضور سردار غلامرضا جلالی رئیس پدافند غیرعامل کشور، 
آرش کردی مدیرعامل شــرکت توانیر و جمعی از مدیران صنعت برق کشور، رزمایش 
ارزیابی آماده بکاری مولدهای برق اضطراری مراکز حیاتی، حساس و مهم حوزه شرکت 
توزیع نیروی برق تبریز همزمان با سراسر کشور برگزار شد.طی این رزمایش که جمعی 

از معاونین و مدیران این شرکت حضور داشتند، میزان 
آماده بکاری مولدهای تولید برق اضطراری تعدادی از 
مراکز حساس و حیاتی مناطق تحت پوشش شرکت 
توزیــع نیروی برق تبریز مــورد ارزیابی قرار گرفت.

رزمایش شرکت توزیع نیروی برق تبریز همزمان با 
سراسر کشور با فرمان جعفریان معاون بهره برداری و 
دیسپاچینگ شرکت آغاز و توسط کارشناسان شرکت، 
میزان آمادگی دیزل ژنراتورهای موجود در ساختمان 
دیسپاچینگ و ساختمان ســتادی شرکت و همچنین میزان آمادگی دیزل ژنراتورهای 
مشترکین شرکت توزیع نیروی برق تبریز بلافاصله پس از قطع برق شهری، مورد سنجش 
و ارزیابی قرار گرفت.به گفته ناصر عبائی رئیس گروه مدیریت بحران و پدافند غیرعامل 
شرکت توزیع نیروی برق تبریز، رزمایش در سطح بالا و به صورت موفقیت آمیز برگزار شد. 

آذربایجان شــرقی - مســلمی: مراسم 
کلنگ زنی اجــرای طرح ملی فیبر نوری با 
حضور مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات 
آذربایجان شرقی در شهر باسمنج برگزار 

شد.
به گزارش خبرنگار ما به نقل از روابط عمومی اداره 
کل ارتباطات و فناوری اطلاعات آذربایجان شرقی، 
مراسم کلنگ زنی اجرای طرح ملی فیبر نوری منازل 

و کســب و کارها موسوم به FTTx در شهر باسمنج با حضور امام جمعه این شهر، 
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان، فرماندار شهرستان تبریز، شهردار و اعضای 
شورای این شهر و مدیران شرکت مبین نت برگزار شد.در این مراسم محمد فرزاد، مدیرکل 
ارتباطات استان آذربایجان شرقی ضمن تقدیر از همکاری و همدلی مسئولین این شهر به 

ویژه شهردار، اعضای شورای شهر و بخشدار باسمنج 
گفت: در بین ۷۲ شهر استان آذربایجان شرقی، باسمنج 
اولین شهری است که پروژه ملی فیبر نوری به طول 
۸ کیلومتر از محل اعتبارات ملی وزارت ارتباطات در آن 
اجرا می شود.نماینده ارشد وزارت ارتباطات در استان 
ابراز امیدواری کرد: این طرح تا پایان سال در این شهر 
به اتمام رسیده و مردم از مزایای اینترنت ثابت پرسرعت 
و پایدار برخوردار گردند.در این مراسم حجت الاسلام 
احمدی، امام جمعه شهر باسمنج با اشــاره به مزایای این طرح، تسریع و تکمیل آن را 
خواستار شد.همچنین شهردار باسنمج اظهار داشت: شورای اسلامی شهر و شهردار باسمنج 
با درک اهمیت این طرح به صورت جدی از این طرح استقبال کردند و با تکمیل آن فعالان 
اقتصادی و کسب و کارهای این شهر از آثار و مزایای آن بهره مندی کامل را خواهند برد.  

همزمان با سراسر کشور و به مناسبت هفته پدافند غیرعامل صورت گرفت؛ با حضور مدیرکل ارتباطات آذربایجان شرقی انجام گرفت؛

برگزاری رزمایش شركت توزیع نیروی برق تبریز کلنگ زنی اجرای طرح ملی فیبر نوری باسمنج

آذربایجان شرقی - مسلمی: رزمایش سطح A شرکت گاز استان آذربایجان شرقی در 
ایستگاه مرکزی شهرستان میانه با موفقیت پایان یافت.

مدیرعامل شرکت گاز استان آذربایجان شرقی در خصوص این رزمایش گفت: این رزمایش با سناریوی 
برخورد بیل مکانیکی به خط انتقال گاز منشعب و بروز حادثه انفجار و آتش سوزی با همیاری شرکت گاز 
زنجان به عنوان استان معین و منطقه ۸ عملیات انتقال گاز و سایر دستگاه های اجرایی و خدماتی با موفقیت 
پایان یافته است. نادر کمالی با اشاره به گستردگی و شدت حادثه در سناریوی پیش بینی شده اظهار داشت: 

این حادثه به دلیل ضرورت مدیریت بحران آتش سوزی و انفجار و همچنین قطع گاز ۱۲ هزار مشترک 
شهرستان میانه و افت فشار گاز مشترکین کل استان به دلیل آسیب دیدگی خطوط اصلی انتقال گاز از 
اهمیت بالایی برخوردار بود.وی تصریح کرد: در این رزمایش ۱۲ ایستگاه TBS و ۲۸ ایستگاه گاز صنایع 

عمده درگیر بوده اند که ضرورت داشته است با کنترل بحران و قطع اولیه جریان گاز با تمهیدات لازم و 
سطح بندی مصارف با اولویت نسبت به تامین گاز مشترکین خانگی اقدام کرد.کمالی ادامه داد: این رزمایش 
نیز همانند تمامی رزمایش های عملیاتی و امدادی با هدف حفظ آمادگی نیروها، هماهنگی دستگاه های 
اجرایی و شناسایی نقاط قوت و ضعف عملکردی در زمان بحران برگزار شده است.مدیرعامل شرکت گاز 
آذربایجان شرقی اضافه کرد: این رزمایش با اعزام ۲۵ اکیپ در قالب ۱۵۰ نفر از نیروهای زبده امدادی و 
عملیاتی ساعت ۱۰ صبح آغاز و طبق سناریوی پیش بینی شده با موفقیت در ساعت ۱۵ پایان یافته است.

عملکرد موفق شرکت گاز استان آذربایجان شرقی
در پی انجام رزمایش سطح A آتش سوزی و انفجار رقم خورد؛ 

هروقت گزارشــی در خصوص وضعیت بیکاری جوانان تحصیل 
کرده این مرز بوم نگارش می شد خواسته یا ناخواسته بخشی از 
مطلب به این سمت هدایت می گردید که تحصیلکرده های ما کار 

نمی خواهند بلکه بواسطه مدرکی که دارد، بدنبال میز می گردند!!
اینکه این صحبت چقدر کارشناسی و درست است، بحث امروز ما نیست و اصلا 
قصد ورود به آن را ندارم و اتفاقا می خواهم ثابت کنیم که هرجا به نظر و تخصص 
جوانان ما بها داده شده، بدون هیچ چشم داشتی، دلسوزانه پای منافع ملی کشور 
ایســتاده اند، اثبات این ادعا نیز برای افراد بی غرض و مرض خیلی سخت نیست 
و فقط کافیســت که با واقعیات صادق باشند. برای اینکه از بحث اصلی موضوع 
این مصاحبه دور نشویم، قضاوت در خصوص این مقدمه را به وجدان های بیدار 

می سپارم.
محسن شهابی یکی از جوانان تحصیلکرده خوش نام و خوش ذوق هموطن مان 
است که در مرکز انتقال نفت و تاسیسات سمنان به عنوان مسئول عملیات مشغول 
به فعالیت بوده و به اذعان مدیران بالا دســتی خود، خوشبختانه در حوزه کاریش 
موفق و شایسته تشویق است، کاردانی خود را در رشته مکانیک و دو کارشناسی 
خود را در رشته های مهندسی بهرهبرداری نیروگاه و مهندسی مکانیک سیالات 
ادامه داده و سرانجام کارشناسی ارشدش را در رشته مهندسی سیستم های انرژی 
به پایان رسانده است و البته در سال ۱۳۹۸ نیز به عنوان کارمند نمونه صنعت نفت 

انتخاب شد. 
مهندس شهابی همواره به عنوان یک پژوهشگر در شرکت خطوط لوله و مخابرات 
نفت منطقه شمال شــرق، تلاش کرده تا با استفاده از تکنولوژی و علم روز دنیا و 
آموزش آن به سایر همکارانش، گامی در جهت رشد و اعتلای فرهنگ سازمانی این 
شرکت برداشته و دین خود را به میهن اسلامیمان ادا نماید.برگزاری دوره آموزشی 
نرم افزار Pipeline Studio ماژول LIQ برای اولین بار در سطح کشور هم 

یکی از خدمات وی بوده که موضوع اصلی این گفتگوست.
سلام؛ نرم افزار Pipeline Studio به زبان ساده چیست؟

Pipeline Studio نرمافــزار تخصصی خطوط لوله انتقال در حوزه نفت و 
گاز است که در زمینه های طراحی خطوط لوله، بررسیهای بهره برداری،آنالیز نشتی، 
برنامه ریزی و بهینه سازی عملیات و پروژههای بهبود راندمان و انرژی کاربرد دارد.

 چرا تاکنون این نرم افزار آموزش و استفاده نشده 
و شما چرا تصمیم به انجام آن گرفتید؟

 LIQUID بعلت کمبود منابع آموزشی فارسی یا انگلیسی، تاکنون برای ماژول
این نرمافزار پروژههای مرتبط یا دوره آموزشی برگزار نشده و بنده نیز در مراحل 
انجام پروژه مدرک کارشناسی ارشد با این نرمافزار آشنا و آن را آموختم که با توجه 
به مزیت های آن، تصمیم به آموزش آن گرفتم. به علت نیاز آموزشی کتابی هم با 
عنوان ) راهنمای Pipeline Studio طراحی و عملیات در خطوط لوله انتقال 
نفت و گاز( به مرحله تالیف رساندهام که متاسفانه علیرغم اینکه ناشرین خوبی 
تمایل به همکاری دارند اما به علت هزینه های زیاد آن، هنوز نتوانستهام به مرحله 

چاپ برسانم. 
مزیتها؟

از جمله مزیت های Pipeline Studio نسبت به سایر نرم افزار های مشابه 
مانند Olga, pipesys, pipephase و ... که در حال حاضر مورد اســتفاده 
قرار می گیرد،  قابلیت آموزش دهی آسان )عملا مهمترین نقطه قوت آن است( 
حجم کم برنامه، سرعت بسیار بالا، محیط کاربر پسند، وجود ابزارهای مناسب برای 
طراحی خط لوله طولانی، شیر، کمپرسور، پمپ، نشتی، هیترها و کولرها و... است 
که این مزیت ها مهمترین بخش  کار در شرکت هایی مانند شرکت خطوط لوله و 

مخابرات نفت ایران است.
انگیزه و هدف شما از طراحی این دوره آموزشی چیست؟

در شــرکت خطوط لوله و مخابرات نفت ایران، علیرغم وجود بیش از ۱۴هزار 
کیلومتر خط لوله انتقال، از نرم افزارهای شبیهســازی در سطح عملیات استفاده 
نمیشود، این موضوع در سطح طراحی نیز پتانسیلهایی برای بهبود دارد. از طرف 
دیگر، ضعف نبود یک نرمافزار کاربر پسند با کاربری های عملیات، انرژی و طراحی 

همواره احساس میشود. 

یادگیری این برنامه برخلاف سایر برنامههای تخصصی، نیاز به سطح دانش زیادی 
ندارد و مهمترین فاکتور آن میتواند علاقهمندی فراگیر باشد، آنچه برای شخص بنده 
جذاب بود کاربرد این نرمافزار در سطوح عملیات و بهرهبرداری از خطوط است و به 
همین دلیل امیدوارم با شناسایی امکانات و کابردهای آن به همکارانم، اثر مثبتی بر 

کیفیت عملیات و انرژی و بهرهبرداری تخصصی خطوط لوله داشته باشم.
لطفا در خصوص نحوه طرح ریزی این دوره نیز توضیحاتی بفرمایید.

طرح ریزی این دوره آموزشی در دو سطحSteady  و Transient در دو دوره 
سه روزه انجام شده و فراگیران پس از پایان دوره اول میتوانند یک خط لوله را با کلیه 
تجهیزات )پمپها، مخازن، کنترل ولوها و ...( مدلسازی کرده و آنالیز آن را انجام دهد 
و در سطح Transient پس از پایان دوره، کاربر میتواند خط لوله و تجهیزات را 
در شرایط گذرا مدل کرده و خروجیهای مرتبط از جمله تحلیل، سرج، نشتی، تغییرات 

در کنترل ولو، تغییر دور پمپها و .... را تحلیل کند.
آیا تا بحال دوره ای برگزار کرده اید؟

بله؛ اولین دوره با مشــورت همکاران انرژی و عملیات شــرکت خطوط لوله و 
مخابرات نفت ایران و با برنامه ریزی واحد آموزش ستاد این شرکت در پژوهشگاه 
نفت برگذار شده است. امسال نیز دو دوره آموزشی برگذار شده و سه دوره دیگر تا 

پایان سال توسط واحد آموزش ستاد در حال برنامهریزی است.
سخن پایانی:

امیدوارم بتوانیم قدمی موثر برای بهبود فرهنگ سازمانی در استفاده از نرمافزارهای 
تخصصی بویژه در سطح عملیات-انرژی برداشته و از مزایا و قابلیتهای بهینه سازی 
آن در سطح کشور بهره ببریم. ضمنا جا دارد از مسئولان و مدیران عالیرتبه شرکت 
خطوط لوله و مخابرات نفت ایران و منطقه شمال شــرق بویژه در آموزش ستاد، 
بابت پیگیریها و نگاه مثبتی که به پژوهش های همکاران جوان مجموعه دارند، 

تشکر کنم. 

اعتماد به جوانان منطقه شمال شرق جواب داد:

برگزاری دوره آموزشی نرم افزار PIPELINE STUDIO برای اولین بار در کشور

اصفهان -بهمن راعی: شرکت توزیع برق 
اصفهان همزمان با سراســر کشــور و به 
مناسبت هفته پدافند غیرعامل، دوازدهمین 
رزمایش سراســری ارزیابی آماده به کار 
مولدهای برق اضطراری مراکز حساس را با 
رمز» یا زینب )س( « و با شعار» ایران پایدار، 
به وســعت ایمان، به بلندای امید «  برگزار 

نمود. 
 مهندس مهرداد دادخواه مدیرعامل شرکت توزیع برق اصفهان در مصاحبه با خبرنگاران در این رزمایش گفت : آمادگی 
زیرساخت های پدافند غیرعامل از تاکیدات مستمر رهبر معظم انقلاب اسلامی بوده و به همین مناسبت شورای انقلاب 
فرهنگی ۸ آبان را روز پدافند غیر عامل نامگذاری نمود.وی افزود: شرکت توزیع برق اصفهان با داشتن یک میلیون و 
۳۰۰ هزار مشترک در  ۸۰۰ نقطه دارای مشترکین طبقه بندی شده می باشد و بر اساس تکلیف سازمان پدافند غیر عامل 
کشور دستگاهها، ارگانها و سازمانهایی  برای این مهم منتخب می شوند  . وی افزود : در شرکت توزیع برق شهرستان 
اصفهان ۹ دستگاه برای مانور و تست این امر انتخاب شدند که ۸ دستگاه همزمان با  قطع برق به صورت استاندارد موفق 
به وارد نمودن دیزل ژنراتورها  در مدار شدند.  مهندس دادخواه خاطرنشان کرد : با شناخت و تعامل با مشترکین مراکز 
حساس که مجهز به دیزل ژنراتورهای اضطراری برق بوده اند توانستیم عملکرد این دیزل ها را  مورد راستی آزمایی قرار 
دهیم .  مدیرعامل شرکت با اشاره به اینکه در شرکت توزیع برق اصفهان برای بازتوانی زیرساخت ها و تداوم ارائه برق 
پایدار اقدامات خوبی صورت گرفته ابراز داشت : مولدهای برق سیار، استفاده از پست های سیار،  توسعه کلیدهای هوشمند 
و کنترل از راه دور در شبکه به منظور افزایش قابلیت مانور و جداسازی مسیرهای معیوب، استفاده از پهباد جهت بازدید 
از شبکه در شرایط بحرانی و مکان های صعب العبور و برگزار ی مانورهای دوره ای در طول سال از جمله اقدامات  مهم 
برای تداوم ارائه برق پایدار می باشد .مدیرعامل شرکت توزیع برق اصفهان همچنین استفاده از هادی های روکش دار 
به جای سیم های فاقد روکش، مجهزسازی سیستم های هشدار شرکت در پست های هوایی و زمینی، نصب و کنترل 
هوشمند یو پی اس های تغذیه کننده سیستمهای مانیتورینگ ، ایجاد سرورهای پشتیبانی مانیتورینگ کلیه نقاط حساس 
شبکه، برگزاری دوره های آموزشی در خصوص بستر توانمندسازی کارکنان به منظور پدافند غیرعامل در حوزه فیزیکی 
سایبر را از اقدامات انجام شده به منظور مصون سازی از تهدیدات شبکه عنوان کرد. مهندس آرش گنجیان پور رییس 
گروه مدیریت بحران و پدافند غیر عامل شرکت توزیع برق اصفهان گفت : شرکت های توزیع برق باید این اطمینان را 
حاصل کنند که در صورت قطع برق به صورت غیر مترقبه مراکز طبقه بندی شده قادر به خود تامینی از طریق مولدهای 
برق اضطراری باشند و به همین منظور در طول سال مانورهای ارزیابی مولدهای برق اضطراری برای مراکز طبقه بندی 
شده انجام و گزارش عملکرد مراکز به مراجع ذیصلاح همچون استانداری و مدیریت بحران توانیر ارسال می گردد.  وی 
یکی از دستاوردهای برگزاری این گونه مانورهای سراسری و بر خط را اطلاع یافتن از عملکرد برق سایر شهرستان ها 
عنوان کرد و گفت:  راهبردها و دستورالعمل های ابلاغی می تواند به صورت بر خط به شرکت های توزیع ابلاغ و این 
امکان فراهم گردد که مانور جدی تری انجام شود . در این رزمایش که به صورت ویدیو کنفرانس برگزار شد ،  مدیرعامل، 
معاون بهره برداری، معاون خدمات مشترکین و رئیس گروه مدیریت بحران و پدافند غیرعامل ، مدیر امور دیسپاچینگ و 
فوریت های برق و سرپرست دفتر نظارت بر بهره برداری ، سرپرست دفتر حراست و امور محرمانه ، سرپرست دفتر روابط 

عمومی و مدیر دفتر مدیریت مصرف برق  شرکت توزیع برق اصفهان حضور داشتند.

کرمانشــاه - الهه فرهادی: شــهردار 
کرمانشاه گفت: شهرداری کرمانشاه با 
کمبود یک هزار و ٧۰۰ نفر نیروی کارگری 
مواجه اســت که باید این کمبود مرتفع 

شود.
نادر نوروزی در بیست و پنجمین سالگرد تأسیس 
کارخانه بازیافت زباله و تولید کود عالی که در سالن 
همایش کارخانه بازیافت زباله کرمانشاه برگزار شد، 

اظهار کرد: در راستای حفظ محیط زیست آنچه که به عنوان »پسماند« محصول اقدامات انسانی است باید 
مورد توجه باشد.وی افزود: اکنون در دنیا گروه های حافظ محیط زیست فعال هستند و در کرمانشاه نیز کارخانه 
بازیافت زباله به نوعی به محیط زیست کمک می کند.شهردار کرمانشاه تصریح کرد: امروز بیست و پنجمین 

سالی است که کارخانه بازیافت زباله کرمانشاه ایجاد شده که در کشور منحصر به فرد است.
وی گفت: در این کارخانه با توجه به تخصص، امکانات و دســتگاه ها را راه اندازی کردند و با وجود تمام 
مشکلات در این زمینه فعال هستند.این مسئول ادامه داد: من به عنوان شهردار و دوستدار محیط زیست به این 
مجموعه تبریک می گویم و در این مسیر همراه آن ها خواهیم بود.وی با اشاره به روند فعالیت کارخانه بازیافت 
زباله کرمانشاه اضافه کرد: در فرایندی از زباله ها کود کمپوست که در اراضی کشاورزی قابلیت استفاده دارد، 
تولید می شود.نوروزی بیان کرد: از وزیر کشاورزی برای فروش این کود و استفاده از آن در زمین های کشاورزی 
و یا صادرات آن دستور اخذ کردیم تا مبالغی که از این محل به دست می آید در شهر برای حوزه »پسماند« 
مورد استفاده قرار گیرد.وی عنوان کرد: کود کمپوست در طول سالیان فعالیت کارخانه انباشت شده و بخش 
کمی از آن به فروش رفته است.این مسئول تشریح کرد: اگر فرایند تبدیل پسماند را به ویژه در بخش نخاله 
تکمیل کنیم می توان نخاله های ساختمانی را به محصولات قابل استفاده تبدیل کرد.وی اضافه کرد: در سفر 
رئیس جمهور ۵۰۰ میلیارد ریال در این حوزه مصوب شد و برای تکمیل این مجموعه در بخش نخاله به دنبال 
تأمین این اعتبار هستیم.نوروزی گفت: شرکت بازیافت وامی را از بانک درخواست کرده که در حال پیگیری آن 

هستیم که در مجموع به تکمیل فرایند پسماند کمک کننده است.
وی در خصوص روند جمع آوری زباله در شــهر اذعان کرد: مشکل نیروی انسانی در این حوزه داریم هر 
شهرداری به ازای هر یک هزار نفر شهروند باید ۶ نفر پرسنل داشته باشد که از این ۶ نفر ۲ نفر پرسنل اداری 

و چهار نفر کارگری هستند و جمعا باید حداقل ۶ هزار نفر پرسنل داشته باشیم.
وی ادامه داد: اکنون در شهرداری کرمانشاه چهار هزار و ۴۳۵ نفر پرسنل داریم و یک هزار و ۷۰۰ نفر نیروی 
کارگر کم داریم.نوروزی گفت: در طول این مدت در شهرداری ۳۰۰ نفر از سیستم کارشناسی خارج شدند و از 
سیستم کارگری هم نیروها کافی نیستند و محتاج نیروی انسانی هستیم.وی ابراز کرد: ماشین آلات ما مربوط 
به دهه های گذشته است و فرسوده شده و اخیرا با بودجه اربعین هشت دستگاه خریداری  ماشین آلات خریداری 
شد و باید به هر منطقه یک ماشین اختصاص دهیم. نوروزی تأکید کرد: جمع آوری کادر کارگری در وضعیت 
رفت و روب و جمع آوری زباله موثر خواهد بود لذا به دنبال اجرای سیستم تفکیک زباله هستیم امید است به 

تدریج سیستم تفکیک از مبدأ را ترویج کنیم که نیازمند فرهنگسازی و همراهی همشهریان است.

شهردار کرمانشاه عنوان کرد:در هفته پدافند غیر عامل صورت گرفت؛

برگزاری دوازدهمین رزمایش سراسری کنترل مولدهای 
برق اضطراری توسط شرکت توزیع برق اصفهان

 ١٧٠٠ نیروی کارگر 
در شهرداری کرمانشاه کم داریم

آذربایجان شــرقی - مسلمی: روکش 
آســفالت آزاد راه تبریز - زنجان )پیامبر 
اعظم )ص( ( به عنوان مرحله نخســت 
بهســازی این آزاد راه از محل اعتبارات 
ســفرهای اول و دوم رییس جمهور به 

استان آغاز شد.
غلامرضا رســول زاده، معاون راهداری مدیرکل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان شرقی 

با بیان اینکه ۲۰۰ کیلومتر از آزادراه پیامبر اعظم)ص( در حوزه آذربایجان شرقی قرار دارد، افزود: در جریان 
سفرهای اول و دوم آیت الله رئیسی به این استان سه هزار میلیارد ریال برای بهسازی و آسفالت این آزاد راه 
تصویب شد.وی اظهار کرد: در مرحله اول اجرای این طرح، در زمان کنونی روکش آسفالت هفت کیلومتر از 
این بزرگراه به عرض ۱۵ کیلومتر از منطقه خاوران به تبریز به صورت رفت و برگشت با اعتبار ۳۰۰ میلیارد 

ریال در حال اجراست.
معاون راهداری مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان شرقی گفت: این آزادراه با مشارکت بانک 
ملی و شرکت حفظ و نگهداری راه های کشور، حفظ و نگهداری می شود و اجرای روکش آسفالت در کاهش 

لغزندگی و تصادفات این آزاد راه نقش بسزایی ایفا می کند.
رسول زاده، ادامه داد: در صورت تخصیص اعتبارات لازم از سوی بانک ملی و مساعد بودن شرایط جوی 

و آب و هوایی، تا پایان امسال ۲۰ کیلومتر از این بزرگراه بهسازی، ایمن سازی و روکش آسفالت می شود.
معاون راهداری مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان شرقی آسفالت ریزی ۴۲۲ کیلومتر از 
راه های اصلی و فرعی استان را از دیگر اقدامات این اداره کل طی سال جاری اعلام کرد و گفت: برای این 
میزان آسفالت ریزی به حجم ۳۸۵ هزار تن آسفالت، بیش از هشت هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال اعتبار هزینه شده 
است. رسول زاده، افزود: در این بازه زمانی با صرف بیش از سه هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال اعتبار، ۱۷۶ کیلومتر 

آسفالت ریزی نیز در راه های روستایی استان انجام شده است.
معاون راهداری مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان شرقی، با بیان اینکه حذف نقاط حادثه 
خیر راه های استان از دیگر اقدامات این اداره کل است، گفت: حذف ۲۰ نقطه حادثه خیز در راه های استان 

مصوب شده است که تاکنون ۱۰ نقطه با صرف بیش از ۶۵۰ میلیارد ریال اعتبار حذف شده است.
رسول زاده، ادامه داد: حذف ۱۰ نقطه حادثه خیز راه های استان دیگر نیز در دستور کار است که تلاش می 

شود تا نیمه دوم سال آینده این نقاط حذف و ایمن سازی شود.
آزادراه تبریز- زنجان که با عنوان آزادراه پیامبر اعظم)ص( نامگذاری شده است، قسمتی از آزادراه تهران - 
قزوین - زنجان - تبریز - بازرگان و بخشی از راه ابریشم محسوب می شود که عملیات احداث آن از سال 
۱۳۷۵ آغاز و اسفند سال ۱۳۸۹ بهره برداری شد.این آزادراه که نخستین آزادراه کوهستانی و یکی از عظیم 

ترین طرح های راهسازی کشور محسوب می شود ۲۸۵ کیلومتر طول دارد.
 آذربایجان شــرقی دارای ۲۳۵ کیلومتــر آزادراه، ۴۵۳ کیلومتر بزرگراه، ۹۲۲ کیلومتــر راه اصلی، ۲ هزار و 

۷۵ کیلومتر راه فرعی و ۱۰ هزار و ۴۴۱ کیلومتر راه روستایی است.

معاون راهداری مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان شرقی:

 بهسازی آزادراه تبریز - زنجان
 آغاز شد


